
 
 

 

 

NACIONALNO VIJEĆE ZA RAZVOJ LJUDSKIH 

POTENCIJALA 

 

 

OZNAKA: NVRLJP-00014-18-0021 

 

Zagreb,  19. studenoga 2018. godine 

 

ZAPISNIK 

s 28. sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

održane 20. rujna 2018. godine s početkom u 13.00 sati 

 

 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Nacionalnog vijeća: Ružica Beljo Lučić, Ana 

Tecilazić Goršić, Jasminka Martinović, Duško Pavletić, Mirjana Zećirević, Ivan Šutalo, 

Berislav Božanović, Ninoslav Šćukanec Schmidt, Žarko Bošnjak, Emita Blagdan, Mira 

Lenardić, Božo Pavičin, Hrvoje Josip Balen, Danijela Žagar, Petar Lagator (u postupku 

imenovanja) 

Članovi Nacionalnog vijeća koji su se ispričali zbog izostanka sa sjednice: Mirjana Šlat, 

Željko Stipić, Mirela Lekić, Anica Milićević Pezelj, Radomir Delić 

Osim članova Nacionalnog vijeća sjednici su prisustvovali: Josipa Češnovar (MZO), 

Loredana Maravić (MZO), Đurđica Dragojević (MZO), Marko Košiček (MZO) 

 

 Dnevni red:  

 

1. Usvajanje dnevnog reda 28. sjednice  

2. Usvajanje zapisnika s 27. sjednice 

3. Obavijesti 

4. Potvrđivanje Zapisnika o elektroničkom glasovanju o imenovanju predstavnika 

NVRLJP-a u Nacionalnom inovacijskom vijeću 

5. Glasovanje o Preporukama NVRLJP-a za primjenu HKO-a u kurikularnoj reformi i 

razvoju strukovnog obrazovanja 

6. Nacionalna razvojna strategija Republike Hrvatske 2020.-2030. 

7. Organizacija okruglog stola s predstavnicima tržišta rada 

8. Okvirni program rada NVRLJP-a za 2018. godinu - pregled provedenih i preostalih 

aktivnosti 

9. Razno  

 

Ad 1.  

 

Jednoglasno je usvojen dnevni red sjednice. 

 

 



 
 

Ad 2. 

 

Nakon što je nacrt zapisnika s 27. sjednice NVRLJP-a bio dostavljen svim članovima, mr. sc. 

Ninoslav Šćukanec Schmidt dostavio je dopunu koja glasi: Potrebno je predložiti MRRFEU 

da uključi predstavnicu/ka NVRLJP-a u radnu skupinu za obrazovanje i ljudske potencijale 

koja je oformljena radi izrade Nacionalne razvojne strategije Republike Hrvatske 2020.-2030. 

godine. Dopuna je uvrštena u zapisnik. 

 

Nije bilo drugih primjedbi te je zapisnik jednoglasno usvojen. 

 

 

Ad 3.  

Prof. dr. sc Ružica Beljo Lučić izvijestila je o aktivnostima sektorskih vijeća od 1. srpnja pa 

do sjednice. U lipnju i srpnju ukupno je održano 24 sjednica sektorskih vijeća na temu 

Nacionalne klasifikacije zanimanja, a tijekom rujna i listopada planiraju se još najmanje tri 

sjednice sektorskih vijeća na ovu temu te slanje prvih cjelovitih i usuglašenih prijedloga 

Ministarstvu rada i mirovinskoga sustava. 

U srpnju je SV XVIII. Informacije i komunikacije (u suradnji sa SV VII. Elektrotehnika i 

računarstvo) donijelo pozitivno mišljenje o tri prijedloga standarda zanimanja (Voditelj IKT 

operacija, Programski inženjer, Arhitekt IKT sustava) te su odlukom ministra rada i 

mirovinskoga sustava standardi zanimanja u kolovozu upisani u Registar Hrvatskoga 

kvalifikacijskog okvira. Ukupno je sada šest standarda zanimanja upisano u Registar 

Hrvatskoga kvalifikacijskog okvira, a 61 standard zanimanja u postupku vrednovanja. 

U srpnju su održane dvije konzultativne radionice: o prijedlozima standarda zanimanja 

Forenzični istražitelj mjesta događaja i Forenzičar za sigurnosti (SV XXIV. Sigurnost i 

obrana, predlagatelj Sveučilišni odjel za forenzične znanosti Sveučilišta u Splitu) i 

prijedlozima standarda kvalifikacija Sveučilišni prvostupnik informatike i Magistar 

informatike (SV XVIII. Informacije i komunikacije i SV VII. Elektrotehnika i računarstvo, 

predlagatelj Fakultet organizacije i informatike Sveučilišta u Zagrebu). 

U srpnju je objavljen javni poziv za jednog člana SV XXIV. Sigurnost i obrana (predstavnika 

poslodavaca), a u tijeku je (do 6. listopada) ponovljeni javni poziv za jednog člana SV XXIV. 

Sigurnost i obrana (predstavnika poslodavaca) te po jednog člana SV I. Poljoprivreda, 

prehrana i veterina i SV X. Turizam i ugostiteljstvo (predstavnika sindikata gospodarskog 

sektora) te SV XII. Zdravstvo i SV XVIII. Informacije i komunikacije (predstavnika 

obrazovne ustanove). U tijeku je (do 31. prosinca) i javni poziv za iskaz interesa vanjskih 

stručnjaka za sudjelovanje u radu sektorskih vijeća. 

Započela je provedba novog/unaprijeđenog modula stručnog usavršavanja za 25 sektorskih 

vijeća - Vrednovanje skupova ishoda učenja i ishoda učenja - prva radionica za četiri 

sektorska vijeća održana je 17. rujna u Srcu, a do kraja listopada bit će provedene radionice za 

preostala sektorska vijeća. 

 

Osim toga, prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić izvijestila je o statusu pripreme godišnje 

konferencije NVRLJP-a koja će se održati 7. prosinca 2018. godine u Rijeci, u suradnji sa 

Sveučilištem u Rijeci. Izrađen je nacrt dnevnog reda te će se uputiti pozivi predavačima, a 

članovi NVRLJP-a mole se da također diseminiraju najavu termina konferencije (dostupna na 

portalu www.kvalifikacije.hr). 

http://www.kvalifikacije.hr/


 
 

  

Prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić izvijestila je da je na nadležnom saborskom odboru 

predstavila Izvješće o radu NVRLJP-a za 2017. godinu, pri čemu se najveći broj pitanja 

zastupnika Hrvatskog sabora odnosio na broj upisanih standarda u Registru HKO-a. 

 

Ad 4.  

 

U razdoblju od 17. do 18. srpnja 2018. godine provedeno je elektroničko glasovanje članova 

NVRLJP-a a o davanju mišljenja NVRLJP-a na prijedlog Odluke o imenovanju predstavnika 

NVRLJP-a u Nacionalnom inovacijskom vijeću. Prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić imenovana 

je za predstavnicu, a mr. sc. Ninoslav Šćukanec Schmidt za zamjenika predstavnice u 

Nacionalnom inovacijskom vijeću. Elektroničkom glasovanju u roku je pristupilo 15 članova 

NVRLJP-a. Suglasno je bilo 14 članova, dok se jedan član izjasnio protiv prijedloga Odluke. 

Na sjednici je potvrđen zapisnik o elektroničkom glasovanju. 

 

Ad 5.  

 

Prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić izvijestila je da je nacrt Preporuka o primjeni HKO-a u 

kurikularnoj reformi i razvoju strukovnog obrazovanja i osposobljavanja bio dostavljen 

članovima NVRLJP-a na očitovanje nakon prošle sjednice. U tekst su ugrađene izmjene 

temeljem prijedloga g. Hrvoja Josipa Balena, međutim dan prije sjednice svoje su prijedloge 

dostavile i gđa Danijela Žagar i mr. sc. Mirela Lekić. Budući da nije bilo dovoljno vremena 

da se prijedlozi ugrade u tekst Preporuka, o njima se raspravilo na sjednici, kao i o 

prijedlozima koje su dodatno iznijeli gđa Danijela Žagar, gđa Mirjana Zećirević, g. Berislav 

Božanović i g. Božo Pavičin. Članovi NVRLJP-a zamoljeni su da konkretne prijedloge uvrste 

u tekst Preporuka i dostave predsjednici NVRLJP-a, koja će Preporuke revidirati sukladno 

prijedlozima, nakon čega će se pristupiti elektroničkom glasovanju i usvajanju dokumenta. 

 

Ad 6.  

 

Dr. sc. Marko Košiček, Ministarstvo znanosti i obrazovanja, prezentirao je aktivnosti koje su 

do sada napravljene vezano uz Nacionalnu razvojnu strategiju RH 2020.-2030. i koje se 

planiraju do kraja godine, a s naglaskom na Radnu skupinu za horizontalnu politiku 

obrazovanje, znanost i razvoj ljudskih potencijala. Dr. sc. Marko Košiček objasnio je i da je 

NVRLJP također pozvano uključiti se u rad na ovoj strategiji te je na sjednici NVRLJP 

odredio svoje predstavnike za rad na Nacionalnoj razvojnoj strategiji RH 2020.-2030., a to su 

prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, predstavnica i dr. sc. Mira Lenardić, zamjenica predstavnice.  

Najavljeno je i da bi se tema Nacionalne razvojne strategije 2020.-2030. uključila i u godišnju 

konferenciju NVRLJP-a koja se održava 7. prosinca 2018. godine. Na konferenciju će 

NVRLJP pozvati dr. sc. Marka Košičeka, ali i članove NVRLJP-a koji su kao predstavnici 

NVRLJP-a ili kao predstavnici svojih institucija uključeni u rad na Nacionalnoj razvojnoj 

strategiji. 

 

Ad 7.  

 

Gđa Jasminka Martinović iznijela je status organizacije okruglog stola s predstavnicima 

tržišta rada na temu „Poslodavac/poduzetnik – jedan od čimbenika razvoja obrazovnog 

sustava“, a pitanja kojima bi se okrugli stol bavio povezana su s očekivanjima gospodarstva 

od obrazovnog sustava, izradom kvalitetnih standarda zanimanja, utjecajem  poduzetnika na 

kvalitetu obrazovanja odraslih te povezanošću obrazovanja i gospodarstva kroz EU fondove. 

Gđa Martinović istaknula je da okrugli stol nije zamišljen samo kao panel-rasprava, nego je 



 
 

intencija i da se predstave i rezultati relevantnog istraživanja, primjerice  o zadovoljstvu 

poslodavaca kadrovima. Nekoliko sudionika sjednice navelo je primjere istraživanja koja su 

povezana s temom okruglog stola te bi se mogla predstaviti (prijedloge su dali npr. gđa 

Mirjana Zećirević, g. Hrvoje Josip Balen, mr. sc. Ninoslav Šćukanec Schmidt, Đurđica 

Dragojević). Datum i mjesto održavanja okruglog stola tek će se potvrditi (predviđa se 

početkom studenoga). 

 

Ad 8.  

 

Prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić iznijela je pregled provedenih aktivnosti iz Okvirnog 

programa rada za 2018. godinu i zamolila članove NVRLJP-a koji su zaduženi za određenu 

aktivnost koja još nije provedena da se očituju o statusu provedbe aktivnosti. 

 

Vezano uz aktivnost redni broj 10. Mišljenje o uspostavi modela vanjskog vrednovanja – 

certificiranja strukovnih kvalifikacija u redovnom sustavu strukovnog obrazovanja, 

predloženo je da se na sljedeću sjednicu NVRLJP-a pozove predstavnik Nacionalnog centra 

za vanjsko vrednovanje obrazovanja da prezentira koncept uspostave ovog modela. 

 

Vezano uz aktivnost redni broj 15 Praćenje mjera Programa razvoja strukovnog obrazovanja 

i osposobljavanja (učenje temeljeno na radu) i davanje smjernica, predloženo je da se na 

sljedeću sjednicu pozove predstavnik Uprave za odgoj i obrazovanje MZO-a.  

 

Ad 9.  

 

Nastavno na pisani prijedlog gđe Anice Milićević Pezelj da se razmotri treba li NVRLJP 

zauzeti stav o mogućnosti ukidanja Agencije za strukovno obrazovanje i osposobljavanje ili 

Agencije za odgoj i obrazovanje, odnosno spajanja Agencije za odgoj i obrazovanje i 

Agencije za strukovno obrazovanje i osposobljavanje, dogovoreno je da se o ovoj temi 

zauzme stav na sljedećoj sjednici NVRLJP-a. Također je dogovoreno da Žarko Bošnjak i 

Berislav Božanović pripreme stav NVRLJP-a i obrazloženje o potrebi jačanja a ne gašenja 

Agencije za strukovno obrazovanje i osposobljavanje, dokument će se raspraviti i donijeti na 

sljedećoj sjednici te poslati relevantnim državnim tijelima.      

 

Za sljedeću sjednicu predložene su sljedeće teme: 

 Godišnja konferencija NVRLJP-a 

 Okrugli stol s predstavnicima tržišta rada 

 Osvrt na prijedlog ukidanja/spajanja agencija AZOO i ASOO 

 Model vanjskog vrednovanja – certificiranja strukovnih kvalifikacija u redovnom 

sustavu strukovnog obrazovanja 

 Provedene mjere Programa razvoja strukovnog obrazovanja i osposobljavanja 

(učenje temeljeno na radu)  

 

Sljedeća sjednica planiran je za 25. listopada 2018. godine. 

Sjednica je završila u 16:00. 

 

Zapisnik sastavila:  Zapisnik odobrila: 

            Josipa Češnovar  

  

prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić 

predsjednica Nacionalnog vijeća 



 
 

 


